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גם ברצועת עזה, איך קרה שהחמאס ביצע כמי שפיקד על המרחב הדרומי של השב”כ שפועל 

התקפה כזו מבלי שהייתה על כך התרעה?

אכן, זה לא אמור היה לקרות! התקפת הפתע של חמאס היא מכה קשה ביותר לדימוי ההרתעתי

ובנפש. בגוף  מאיתנו  גבתה  שהיא  מאוד  הכבדים  הישירים,  למחירים  מעבר  וזה  ישראל,  של 

זוהי אחת ממטרותיו של גם את אמונם של האזרחים במערכת הביטחון.  פוצעת  הזו  ההתקפה 

נכון להקדיש את כל כרגע,  והלקחים.  זמנם של השאלות הקשות, התחקירים  יגיע  עוד  הטרור. 

גופי מכל  והלוחמים  המפקדים  של  ידיהם  את  ולחזק  הלחימה  להצלחת  והמאמצים  הקשב 

הביטחון.

איך יכול להיות שיותר מ-24 שעות חלפו מפתיחת הלחימה ועדיין אין לנו תמונה ברורה של מה

שקרה, ואפילו לא מספר החטופים?

הערפל הסמיך הוא תוצאה של היקף האירועים, מספרם הגדול של המוקדים, של המשתתפים

את שמייצרים  הם  כאלה  שבמצבים  והשליטה  הפיקוד  בשרשרת  בגורמים  הפגיעה  של  וגם 

התמונה.

אתגרים רבים ומורכבים מצפים כעת למערכת הביטחון. ממד הזמן לא משפיע במידה שווה ביחס

לכולם ולכן יש לתעדף אותם ולפעול מולם בתכנון סדור ובקור רוח.

ולוודא חמאס  מחבלי  מנוכחות  בישראל  הלחימה  אזורי  טיהור  את  להשלים  יש  הכול,  לפני 

מספרית שלא נשאר שום ספיח. במקביל לכך, יש לבסס שליטה מלאה לאורך כל רצועת הגבול,

לגבש תמונה שלמה ואמינה של החטופים והנעדרים ולהיערך צבאית לאפשרות שחיזבאללה או

גרורות אחרות של איראן – יצטרפו ללחימה.

של מרחב   – ביטחוני”  “פרימטר  מיידי  באופן  לייצר  צה”ל  את  להנחות  המדיני  לדרג  מציע  אני 

מסתכן הזה  למרחב  שייכנס  פלסטיני  כל  כי  ולהודיע  אורכו,  לכל  לגבול,  מזרחית  מטר  כ-300 

בנפשו ולקבוע בהתאם לכך את הוראות הפתיחה באש. הפיקוח על המרחב הזה והפעלת האש –

יוכלו להתבצע מהאוויר ומנגד ולא בהכרח על ידי נוכחות צבאית פיזית בשטח.

מה הסיכויים שההתקפה של חמאס הייתה מתואמת עם איראן ומהווה התחלה למשהו גדול יותר

מצידם, בשיתוף חיזבאללה או גורמים אחרים?

להיות צריך  לכן,  הצבא.  וגורמי  החלטות  מקבלי  של  עיניהם  לנגד  להיות  צריך  הזה  התרחיש 
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אחת. זירה  מול  יכולותינו  את  שוחקים  שאיננו  ולוודא  מולו  גם  ערוכים 

כיצד ישראל צריכה לפעול כעת מול רצועת עזה?

הראשון היעד  מפולפלים,  לניתוחים  או  האסטרטגיה  בתחום  המושגים  לעולם  להידרש  מבלי 

ההרתעתי לדימוי  שנגרם  הנזק  הפחתת  הוא  בעזה  המערכה  באמצעות  להשיג  צריכה  שישראל 

שבכך, הצער  כל  עם  מחמאס.  מאוד-מאוד  גבוה  מחיר  לגבות  צריך  זאת  להשיג  בשביל  שלה. 

הנפגעים. היקף  ידי  על  בעיקר  נקבע  המחיר  גובה  מתגוררים,  אנו  שבה  בשכונה 

יכולות וממחיש  ממוקדת  פגיעה  מספק  שאומנם  הכירורגיות,  הפעולות  מדפוס  להיפרד  צריך 

מיוחדות של ישראל, אבל מצריך היערכות מורכבת וממושכת ובכל מקרה לא יוכל לבדו להיות

תג המחיר להתקפה הקשה שביצע חמאס.

בתום ומיד  נרחב  באופן  לתקוף  ישראל  כוונת  על  האוכלוסייה  את  להזהיר  נכון  זאת,  במקום 

פעילים, בתי  לחמאס:  שקשור  מה  כל  להשמיד  נכון  מאסיבי.  באופן  לתקוף  יש  האולטימטום 

סירות, גנרטורים,  רכב,  כלי  בנקים,  סניפי  מוסדות,  התנועה,  של  משרדים  ממשלה,  משרדי 

מחסנים, בתי מלאכה. יש לחדול מפרקטיקות כדוגמת “הקש בגג” שמסרבלות ומאטות את קצב

הביצוע.

מה לגבי האוכלוסייה האזרחית בעזה?

(שבת), אחרי ההתקפה שספגנו אתמול  הזה.  השיקול  בגלל  מדי  יקרים  מחירים  שילמה  ישראל 

לראות צריכה  ישראל  מכך,  יתרה  התנהלותנו.  את  להכתיב  הזה  לשיקול  לתת  להפסיק  צריך 

יש לבטל את חייהם של תושביה.  ולרווחת  הנוגע לכלכלת הרצועה  עניין  עצמה משוחררת מכל 

לרבות לעזה,  ישראל  בין  המעברים  את  כליל  לסגור  (מת”ק),  לעזה  האזרחי  הקישור  פונקציית 

מעבר הדלקים והסחורות מכרם שלום, לרדד את אספקת החשמל ולשבש את פעילות התקשורת

והאינטרנט ברצועה כולה. 

מה לגבי ההשפעות הצפויות על זירת יו”ש?

להתרחשויות אתמול יש השפעות מנוגדות: מצד אחד – הן מעלות את המורל במחנה הפלסטיני

ומספקות השראה לפיגועים נוספים. מצד שני – הפלסטינים ביו”ש מבינים שישראל כרגע כואבת

על גם  מוחלט  סגר  להטיל  שיש  סבור  אני  בה.  התגרויות  כלפי  סובלנות  תגלה  ולא  מאוד 

הפלסטינים משטחי יו”ש. בעת הזו יש למקד את המאמצים הצבאיים בעזה ואין ליטול סיכונים

לפיגועי השראה מיו”ש.

מה דעתך לגבי הצעת השר בן גביר להחמיר את תנאי הכליאה של האסירים הביטחוניים?

אני סבור שהעת הזו מתאימה גם כדי לבחון את ההצעות על שינוי תנאי הכליאה של האסירים

נוספת, אבל כרגע אנחנו במוד של לחימה ייצר מתיחות  נכון אומנם שזה  הביטחוניים בישראל. 



והדברים כמובן מתחברים גם לחטיפות שחמאס ביצע.

האם אינך חושש מהתגובות במערכת הבין-לאומית לצעדים של ישראל?

בעולם מבינים היטב את הסיטואציה. עוצמת ההתקפה מצד חמאס מספקת לגיטימציה לצעדים

לא שגרתיים מצד ישראל. לא נכון לפעול תחת סטופר או מתוך חשש באשר לתגובת המערכת

הבין-לאומית.  

מה תהיה ההשפעה על סיכויי הנורמליזציה עם סעודיה?

מוקדם להעריך. בכל מקרה, אני מציע לא לראות את התוכניות החשובות לגבי סעודיה כשיקול

מרסן בנוגע לעזה. הרחוב בערב הסעודית כנראה לא יגיב בחיוב על פעולותיה של ישראל, אבל

גם שם יבינו שזה מוצדק ויידעו להעריך את מי שמגיב בעוצמה להתקפה כה נפשעת.
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